
  
 
 

Zápis 
            ze 13. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT 

dne 25. 4. 2019 
 
 
 

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI VUT 
Čas konání: 14:00 – 16:00 
Přítomní: dle prezenční listiny (celkem 29 členů AS FSI VUT) 
Omluveni: doc. Juračka, Ing. Klimeš, doc. Paloušek, Ing. R. Popela, Bc. Belza,          

Ing. Konečná, T. Prášek 
Neomluveni:  
Hosté: děkan doc. Katolický, proděkani prof. Křupka, doc. Fuis, doc. Hlinka a           

Ing. Bednář, tajemník fakulty Ing. Tesař 
Zasedání řídil: doc. Návrat 

 
 

Program: 
1. Volba skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 12. řádného zasedání, plnění 

usnesení 
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií 
4. Informace o projednávání Dodatku č. 1 ke Statutu FSI VUT 
5. Schválení Výroční zprávy o hospodaření na FSI VUT za rok 2018 
6. Schválení Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2019 
7. Schválení Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné,         

vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti pro rok 2019 
8. Předložení Výroční zprávy o činnosti Fakulty strojního inženýrství VUT za rok 2018 
9. Projednání Aktualizace jednacího řádu oborových rad DSP FSI 
10. Předložení Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských studijních          

programech za ZS 2018/2019 
11. Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
12. Diskuze k VŘ VUT – stanovisko AS FSI 
13. Schválení termínu a programu příštího zasedání 
14. Různé 

 
Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat. 
 
 
Představení přizvaných účastníků jednání 
 
Doc. Návrat přivítal děkana fakulty doc. Katolického, proděkany prof. Křupku, doc. Fuise,           
Ing. Bednáře a doc. Hlinku a tajemníka Ing. Tesaře. 
 
 
ad 1) Volba skrutátorů 
 
Návrh skrutátorů: Ing. Ramík, Ing. Hrabec 
Hlasování: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 2 
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ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 12. řádného zasedání,           
plnění usnesení 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje předložený program 13. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 28  proti: 0 zdržel se: 1 
 
Kontrola zápisu:  
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 12. řádného zasedání ve znění ze dne 25. 4. 2019. 
Hlasování: pro: 26  proti: 0 zdržel se: 3 
 
Plnění usnesení:  
Rozdělení finančních prostředků bylo projednáno finanční komisí a bude samostatným bodem           
jednání.  
Usnesení přijaté v bodu 9) k Volebnímu řádu a Jednacímu řádu AS VUT bylo zasláno               
předsedovi AS VUT doc. Hanáčkovi.  
 
 
ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií 
 
Děkan: 
- Uskutečnilo se zasedání VR FSI, na kterém proběhlo jedno habilitační řízení, další dvě             

byla zahájena a byl projednán Plán realizace Strategického záměru na rok 2019. 
- Počet přihlášek k dnešnímu dni je do BS 2038, do NMS 1070. 
- Probíhají jednání s CESA ohledně plánovaných sportovních akcí. 

Doc. Hlinka: 
- Byla spuštěna testovací verze nového webu fakulty, zaměstnanci mohou vznášet          

připomínky. 
Tajemník: 
- V průběhu května bude zahájena rekonstrukce parkoviště před A1. 
- Bude zahájena soutěž na generálního projektanta programu reprodukce, stavební práce          

začnou cca v létě 2020. 
RNDr. Popela: 
- Na RVŠ byla prezentována statistická analýza mezd ve VŠ, senátorům bude zaslána po             

zasedání. 
- RVŠ přijala kritické usnesení k novele zák. o DPH. 
- V návaznosti na projev předsedy SK RVŠ vyjádřil RNDr. Popela na dnešním zasedání             

obavy z možného návratu dřívějších metod kádrování. Pokud bude projev součástí           
zápisu ze zasedání RVŠ, budou s ním senátoři seznámeni. 

- Byl schválen Rozpočet VUT, jedná se o rozpočtu CVISu. 
- Bylo pozastaveno projednávání dodatku Statutu FSI. 
- Dle vyjádření předsedy AS VUT budou připomínky k Volební řádu a Jednacímu řádu             

VUT projednávány průběžně. 
Prof. Štětina: 
- Na posledním zasedání AS VUT proběhla diskuze k legislativním záležitostem, v této            

souvislosti prof. Štětina upozornil na některá rozporuplná vyjádření právního odboru. 
- Rozpočet VUT: Zbývají dořešit pravidla rozdělení motivačního příspěvku, k této          

záležitosti proběhla schůzka komise pro tvůrčí činnost, na které prorektor Grmela           
prezentoval svůj návrh systému rozdělování. Dále je projednáván rozpočet CVISu, prof.           
Štětina se zúčastnil jednání Rady pro informační systém a na dnešním zasedání            
okomentoval informace, které na jednání Rady prezentovali ředitel CVISu a prorektor pro            
informační technologie. 
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ad 4) Informace o projednávání Dodatku č. 1 ke Statutu FSI VUT 
 
Dodatek byl schválen na zasedání AS FSI dne 7. 3. 2019 a byl předložen AS VUT k                 
projednání na zasedání dne 16. 4. 2019. Ve svém stanovisku k předkládanému dokumentu             
Mgr. Sobotka uvedl, že dle jeho názoru jde o účelovou snahu upravit předpisy, aby              
vyhovovaly jednomu konkrétnímu záměru, což je nevhodné a s takovým ohýbáním předpisů            
nemůže souhlasit. Rektor VUT s tímto stanoviskem souhlasil. Dne 15. 4. zasedala LK AS              
FSI, která doporučila stáhnout tento bod z programu jednání AS VUT, což bylo učiněno. 
Ing. Roupec uvedl, že pravděpodobně došlo k nepochopení záměru předkládaného          
dokumentu a také ve vyjádření Mgr. Sobotky jsou drobné nejasnosti, vše bude dále řešeno. 
Legislativní komise se také zabývala JŘ a VŘ VUT, zvláště Jednací řád doznal radikálních              
změn, např. je zrušena povinnost dvojího projednání předkládaných dokumentů a také           
povinnost projednávání v příslušných komisích. 
 
 
ad 5) Schválení Výroční zprávy o hospodaření na FSI VUT za rok 2018 
 
Ing. Tesař seznámil senátory se změnami, které byly v dokumentu provedeny od jeho             
předložení: 
- doplněn přehled čerpání fondu vědy 
- dílčí změny v hospodářských výsledcích ústavů 
- doplnění mezifakultní výuky Ústavu fyzikálního inženýrství na LK MU 
- doplnění indikátoru přepočtených dotačních prostředků FTE ústavu 

Prof. Štětina uvedl, že dokumentem se finanční komise zabývala hlavně v předcházejícím            
období, na jednáních dne 4. 4. a 11. 4. se již Výroční zprávou nezabývala, protože nebyla                
vznesena žádná další připomínka, komise nenašla v dokumentu žádný nesoulad a všechna            
čísla vstupující do Rozpočtu považuje za správná. 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje Výroční zprávu o hospodaření FSI VUT za rok 2018 ve znění ze                
dne 25. 4. 2019.  
Hlasování: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 6) Schválení Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2019 
 
V dokumentu došlo k následujícím  změnám: 
- byla upravena vstupní data dle schváleného Rozpočtu VUT 
- doplnění chybějících center kompetence a jejich režií do předpokládaných výnosů 
- na požadavek FK byly převedeny náklady na podporu NETME do mzdového fondu            

děkanátu 
- doplnění personálního zabezpečení oddělení podpory projektů 
- navýšení fondu vědy 
- opravy ve výpočtu ukazatele K 
- další drobné úpravy 

Prof. Štětina informoval, že finanční komise se sešla 4. 4. a 11. 4., její požadavky byly do                 
dokumentu zapracovány. Jednání 11. 4. se zúčastnili i někteří tajemníci ústavů. Žádný z členů              
komise nevyslovil k dokumentu záporné stanovisko. 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2019 ve              
znění ze dne 25. 4. 2019.  
Hlasování: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 0 
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ad 7) Schválení Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké,          
výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti pro rok 2019 
 
Do dokumentu byly zapracovány připomínky senátorů a došlo k úpravě zkratek. Dne 29. 3.              
proběhlo jednání děkana FSI s vedením VUT, 24. 4. byl Plán realizace projednán na VR FSI. 
Prof. Spousta vznesl návrh doplnit v příštích obdobích Plán realizace v oblasti doktorského             
studia o spolupráci s CEITECem, jehož infrastrukturu doktorandi již využívají. 
Doc. Návrat informoval, že na doporučení rektora pozval na příští zasedání prorektora pro             
informační technologie prof. Hrušku a kvestora doc. Janíčka a vyzval senátory, aby si připravili              
dotazy (prorektor svou účast již přislíbil, kvestor dosud nikoliv). 
Prof. Štětina uvedl, že informační systém VUT byl vyhodnocen jako rizikový, viz dokument             
Rizika informačního systému (jakmile ho bude mít prof. Štětina k dispozici, seznámí s ním              
ostatní senátory). 
Doc. Katolický upozornil na nedostatky IS při získávání potřebných dat, kdy databáze obsahují             
rozdílné údaje. 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké,           
výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti pro rok 2019 ve znění ze dne                
25. 4. 2019.  
Hlasování: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
ad 8) Předložení Výroční zprávy o činnosti Fakulty strojního inženýrství VUT za            
rok 2018 

 
Na dnešním zasedání je předložena textová část Výroční zprávy, grafická část bude            
předložena do konce dubna. Doc. Hlinka požádal senátory, aby textovou části připomínkovali            
ve sdíleném souboru, případné výhrady ke grafické části mohou konzultovat s vedením            
fakulty. 
 
 
ad 9) Projednání Aktualizace jednacího řádu oborových rad DSP FSI 
 
Prof. Křupka rozeslal senátorům před zasedáním verzi dokumentu, ve které jsou již částečně             
zapracovány připomínky předsedů oborových rad. Dokument bude senátorům k dispozici ke           
komentování na sdíleném disku. 
 
  
ad 10) Předložení Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských           
studijních programech za ZS 2018/2019 
 
Proděkan Fuis informoval o schůzce mezi vedením fakulty a studijní komisí, na které byly              
definovány požadavky na obsah Zprávy. Poté byli osloveni ředitelé ústavů a na základě jimi              
poskytnutých údajů byl vytvořen předkládaný dokument, v současné době probíhá ještě           
konkretizace některých údajů. 
Prof. Spousta vyzdvihl důležitost dokumentu, ale zároveň upozornil na malý počet           
respondentů (pouhé 4% studentů) a vyzval vedení k zamyšlení nad možnostmi tento počet             
zvýšit. 
Proděkan Bednář odpověděl, že pokud studenti pocítí zpětnou vazbu, počet účastníků ankety            
se bude přirozenou cestou zvyšovat. “Povinná” účast na anketě či “odměny” za její vyplnění              
není dle pana proděkana tou správnou cestou ke zvýšení počtu účastníků ankety. 
Ing. Hrabec uvedl, že by bylo vhodné, aby i sami vyučující studentům anketu připomínali a               
upozorňovali na důležitost zpětné vazby. 
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Prof. Štětina informoval, že na některých univerzitách jsou výsledky ankety studentům           
přístupny v e-learningu každého předmětu. 
V další diskuzi se senátoři zamýšleli nad vahou hodnocení ze strany studentů, prof. Maca              
navrhl rozdělit studenty do 3 kategorií podle průměru, což by ale u předmětů s malým počtem                
studentů vedlo k narušení anonymity. 
RNDr. Popela poukázal na důležitost zpětné vazby - vyučující by měli reagovat na postřehy              
studentů např. zasláním VUT zprávy, zároveň by ale i vyučující měli mít možnost vyjádřit svůj               
názor na vyučované skupiny studentů. 
 
 
ad 11) Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
 
Výběrové řízení na pozici lektor na ÚK: 
Zástupce FSI Ing. Ramík 
Náhradník doc. Pantělejev 
Hlasování: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 1 
Výběrové řízení na pozici odborného asistenta na EÚ: 
Zástupce FSI prof. Štětina 
Náhradník doc. Blecha 
Hlasování: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 2 
 
 
ad 12) Diskuze k VŘ VUT – stanovisko AS FSI 
 
Ing. Roupec informoval o jednáních Legislativní komise (dvě jednání proběhla, další budou            
následovat). 
Komise se zabývala Jednacím řádem VUT, za problematické považuje především zrušení           
dvojího projednání a projednání v komisích a projednávání per rollam. Komise zatím            
shromažďuje připomínky, doporučené řešení bude formulováno na dalším zasedání. 
K Volebnímu řádu VUT měla komise připomínky zvláště ke způsobu sestavování kandidátních            
listin (není určen kandidátní obvod, za který lze kandidovat) a seznamů voličů (přeřazování na              
vlastní žádost apod.), další výhrady měla komise k termínu vydání pokynů k volbám. 
Komise dále jednala o zastoupení fakult a součástí v AS VUT (řeší Statut VUT), jsou               
projednávány různé modely. 
V diskuzi se senátoři zamýšleli nad možnými způsoby, jak zohlednit velikost fakult a součástí              
v počtu jejich zástupců. 
Ing. Roupec požádal senátory o zasílání námětů během příštího týdne. 
 
 
ad 13) Schválení termínu a programu příštího zasedání 
 

     Návrh termínu 14. zasedání je čtvrtek 23. 5. 2019 v zasedací místnosti děkana. 
Program:  
- Výroční zpráva o činnosti - schvalování 
- Pravidla pro přijímací řízení - předložení 
- Zpráva o hodnocení výuky - konečné projednání 
- Diskuze k informačnímu systému VUT 
- Jednací řád oborových rad FSI VUT - konečné projednání 

 
Hlasování: pro: 17 proti: 0 zdržel se: 2 
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ad 14) Různé 
 
Dne 6. 6. se uskuteční konference diplomových prací, Ing. Turčanová poděkovala všem            
ústavům, které se do akce zapojily a požádala o další spolupráci. 
Ing. Hurník požádal senát o usnesení, které by přes zástupce v AS VUT apelovalo na lepší                
možnost využití licencí MATLABu studenty VUT. 
Pan děkan upozornil, že požadovat nákup licencí formou usnesení AS není standardní postup             
a přislíbil předložit požadavek rektoru VUT na jednání dne 30. 4. 
Prof. Štětina pozval senátory na odhalení nové Formule Student. 
 
 
 
Poté bylo zasedání ukončeno. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Verifikoval:   
předseda AS FSI          předseda SK AS FSI  
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D.         Bc. Petra Kosová   
 
 
 
  
 
 
 
 
  
 
zapsal: Brigita Rohovská 
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